
PROTOKÓŁ  Nr 16/2011 

Posiedzenie Wspólnych Komisji. 

21.10.2011 r. 

1. Obrady rozpoczęto o godzinie 12
08

. 

2. Obrady rozpoczęła Pani Grażyna Grzesiak. Porządek obrad uzupełniono o 

punkt zmiany do budżetu. Wszyscy przyjęli porządek obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Komisji- wszyscy za. 

4. Dyskusje na temat WPI: 

 Wójt Edmund Ziółek: omówienie WPI: 

na rok 2011 inwestycje 1 mln 730 tys..  

-Świetlica w Gnuszynie i plac zabaw w Łężcach- zrealizowano 

-Drogi osiedlowe- w trakcie modernizacji 

-Modernizacja oświetlenia ulicznego- do końca roku będzie zrealizowana 

-Drogi powiatowe- powiat nie uzyskał wsparcia za "schetynówki" , 

zrealizowano odcinek drogi powiatowej w Ryżynie. 

- Drogi Wiejskie- planowanie inwestycyjne- na ukończeniu (realizacja za 248 

tys. zł) 

Plan na rok 2012 i dalej: 

 Remont świetlicy w Mylinie (200 tys. zł) i Ryżynie (150 tys. zł)- są złożone 

wnioski do " Puszczy Noteckiej"i są to pieniądze realne. 

 Budowa "Mariny"- dalsze zagospodarowanie plaży i turystyczne wykorzystanie 

gminy. Doposażenie plaży w osprzęt i infrastrukturę zabezpieczenie 

turystycznego. 

 Remont budynku GOK- w 2013 r., chyba, że trzeba będzie wszystkie fundusze 

wykorzystać w 2012 r. 

 Budowa "Orlika". 

 Budowa drogi i chodników przy drogach gminy ( za 150 tys. zł): chodnik w 

Łężeczkach i kawałek chodnika w Chrzypsku Wielkim.od przedszkola do 

stacji; w Gnuszynie chodnik przy drodze powiatowej. 

 Rozbudowa oczyszczalni ścieków i sieci wodociągowej (wodociąg z Łężeczek 

do Białokosza). Rozbudowa oczyszczalni ścieków to jest katastrofa. Wstępnie 

to ma kosztować 6 mln zł. Ponoć można zrobić za 2 mln zł miał być 1 zbiornik, 

teraz muszą być 3. 

To tyle w 2012 r. 



Rok 2013 i 2014 muszą być skromne: 

 modernizacja budynku GOK 

 Budowa dróg gminnych i chodników 

 Połączenie dró wojewódzkich jedną z dróg na osiedlu. 

Rok 2014: 

 Modernizacja dróg i chodników. 

 Fragment drogi Jeziornej. 

 Remont pałacu w Mylinie. 

 Udział w drogach powiatowych lub na drogi wojewódzkie (200tys zł). 

 Dokończenie mieszkań w budynku przedszkola. 

 Budowa targowiska. 

 Podjazdy dla osób niepełnosprawnych. 

 

 

 

 

Skarbnik: 

Kredyt komercyjny. 

Spłaty kredytów można uzyskać na rok 2019, wersja mniej optymistyczna- spłata od 

2016 r. Im mniejszym procentem będziemy spłacali, tym spłacanie będzie trwało 

dłużej. 

Rok 2012- 1 mln 261 tys. zł zakończenie 2 mln 674 tys. zł. 

Rok 2014- trudny. Spłaty 500tys. zł. rocznie, przy 10 % uzyskamy 800-900 tys. zł. 

Trzeba poszukać bank, który rozłoży zadłużenie na dłuższe czas. 

Dyskusja: 

Tomasz Jurgowiak: cały czas mówimy o zadłużeniu własnym, a tu trzeba doliczyć 

jeszcze zadłużenie z tytułu zakończonych inwestycji, a nie rozliczanych i w sumie to 

zadłużenie będzie większe. 

Wójt- będziemy korzystać z kredytu pomostowego który jest tańszy. 

Jurgowiak- za ile ma być robiona oczyszczalnia? 



Wójt- nie umiem w tej chwili powiedzieć, chcę uzyskać fundusz z projekt zrobić za 2 

mln zł. Będziemy się stosować aby aby deficyt był jak najmniejszy. dotykają nas 

nieraz niespodzianki z którymi nie wiadomo co zrobić. 

Jurgowiak- dlaczego mamy zmieniać WPI. Najpierw porozmawiajmy o dochodach, a 

później o wydatkach. 

Sułek trzeba robić wieloletnia prognozę finansową. 

Wójt- to co my Państwu przedstawiamy jest w miarę realne. Zadłużenie WPI musi się 

już dalej znaleźć w prowizorium. 

Jurgowiak- dlaczego trzeba rozebrać wieżę ciśnień. 

Wójt- wieżę trzeba rozebrać, bo potrzebne są tereny wokół szkoły. Wieża nie ma 

znaczenia, bo mamy przy hydroforni zbiornik na 500 m
3
. Do tego agregat 

prądotwórczy i powinno być wystarczające. Wieża ma 22 lat i trzeba by było 

remontować i to co najmniej by kosztowało ok. 20 tys zł. Wieża ma być rozebrana za 

materiał. 

W ramach bezpieczeństwa zabezpieczenie w wodę jej znaczenie jest małe. W tym 

miejscu ona przeszkadza. Porządkujemy sprawy wokół szkoły i jest w miarę 

uporządkowane. 

 

Grzesiak: 

Plan WPI nie jest rozbujały. Wzrost stawek podatków nie jest tak znaczący, żeby 

rozbudować plan WPI. ja jestem skłonna go zaakceptować, natomiast jeśli chodzi o 

szczegóły, to są tylko szacunki i nie jest w stanie wszystkiego przewidzieć. 

Wójt- plan jest w miarę realny. Lista inwestycji rezerwowych jest też realna. Szalety 

można kupić za ok. 20 tys. zł. 

Grzesiak- czy toalety przy plaży są zawsze otwarte? 

Wójt- tak. 

Sułek- plan WPI na przyszły rok jest ambitny i realny. ale może jest to ostatni rok, 

gdzie można rozważyć inwestycje samorządowe. W 2006 r. też były różne obawy 

związane z budową oczyszczalni, ale ta inwestycja była za 1 mln zł. 

Jurgowiak- 1,5 mln zł (1mln- na oczyszczalnię, a 500 tys. na Białokosz). Według mnie 

jest to na oczyszczalnię za mało. Powinniśmy zapewnić środki aby ją zakończyć. To 

jest priorytet, a jest niedoszacowany. Jeżeli nie będzie dofinansowania na wodę to 5 



mln będzie na oczyszczalnię. a gdy będzie dofinansowanie, to tylko 1 mln zł. To jest 

za mało. 

Grzesiak- można założyć na to, że można dać 2 mln zł. 

Wójt- powiedziałem, że to inwestycja jest niedoszacowana. Możliwość pozyskiwania 

pieniędzy są i jest to margines bezpieczeństwa. Możemy na tę inwestycje wpisać 2 

mln zł. 

Grzesiak- nie masz pieniędzy musisz zrobić drogo. 

Wójt- to jest niedoszacowane, ale wskutek różnych trudności inwestycja ta przejdzie 

na rok 2013. 

Grzesiak- w prognozie można ująć 2 mln zł. 

Sułek- dla mnie te zmiany nie mają większego znaczenia, bo tak tych pieniędzy nie 

mamy. Jest to bardziej bezpieczne. 

Jurgowiak- jak przyjmiemy większą sumę, to jest bardziej prawdopodobne, że 

inwestycję tą zrealizujemy. 

kto na przyjęciu pozytywnej opinii- wszyscy za. 

 

Pkt 5: Wójt: 

Białcz- remont świetlicy, zakupione meble i inne- wykonano 

Białokosz- zrealizowano 

Białokoszyce- zrealizowano 

Charcice- chodnik- zrealizowano 

Chrzypsko Wielkie- zrealizowano 

Chrzypsko Male- zrealizowano 

Gnuszyn- budowa boiska sportowego na ukończeniu 

Łężce- dokończono remont świetlicy- zrealizowano 

Łężeczki- wymieniono okna- zrealizowano 

Mylin- Trzeba zakupić tłuczeń na drogę, wyposażenie boiska sportowego- 

zrealizowano i przystanek autobusowy. 



Ryżyn- zrealizowano 

Orle Wielkie- zrealizowano 

 

Jurgowiak wyszedł 13
10

-13
15

 

Nie ma większych kłopotów z realizacją na rok 2012: 

Białcz- dalszy remont świetlicy 

Białokosz- dalszy budowa chodnika, 

Białokoszyce- wodociąg 

Charcice- zakup koncentratów do OC 

Chrzypsko Małe- remont świetlicy 

Chrzypsko Wielkie- uatrakcyjnienie przystanku i remont chodnika i targowiska 

Gnuszyn- chodnik 

Łężce- drogi, wyposażenie świetlicy (50tys. zł), szlak jabłoniowy 

Łężeczki- zrobić łazienkę i remont świetlicy 

Mylin- doposażenie świetlicy i remont OSP 

Orle- naprawa dróg 

Ryżyn- remont świetlicy 

Śródka- Strzyżmin- zakup kostki i chodnik 

 

Wójt- trafne decyzje 

Grzesiak- dobrze żeby to wszystko było wykorzystane społecznie. Co do chodników 

nie ma wątpliwości natomiast nie mam wiary dla wiejskich OSP. 

 

Przerwa 13
25

-13
35

. Po Przerwie przybył Marcin Góźdź. 

 



 

 

Grzesiak- Wybór docelowej gminy partnerskiej: Biały Dunajec i Gmina Końskowola. 

Sulek: 

Do Białego Dunajca- 530km, do Końskowola 515 km. W jaki okolicznościach 

możemy współpracować: 

WK- woli więcej płaszczyzn wspólnych. Puławy- Rogów- ośrodki narciarskie( do 

Warszawy ok. 130km, do Lublina- 40km) Część gminy w parku krajobrazowym. 

Gleby podobne, gmina cierpi na brak wody. 

Analizując te gminę gospodarczo jest ona bliższa. Przewodnicząca Rady była naszą 

gminą zachwycona. Czy Wójt chce coś do tego dodać?: 

Wójt- Region bardzo atrakcyjny, powiat tatrzański, są bogatsi od nas. List intencyjny 

jest przygotowany bezimiennie. 

Przybył Kamyszek 13
45

. 

Grzesiak- Czy ktoś chce się wypowiedzieć?. Nie, to kto z państwa jest za  

Białym Dunajcem - 6 osób 

Końskowola - 2 osoby 

Wstrzymało - 2 osoby 

Opinią obydwu komisji do realizacji przechodzi Biały Dunajec. 

 

Podatki na 2012 rok: 

Grunty związane z prowadzeniem działalności 70 gr/m2 

Grunty pod jeziorami 4,33/ha 

Grunty pozostałe 0,21 zł 

drogi 0,12 zł  

Grunty letniskowe 0,43 gr 

Budynki warsztatowe 0,75 gr 



Budynki gospodarcze 17,80 zł 

obrót materiałowy 10,24 zł 

świadczenie usług 4,45 zł 

Budynki pozostałe 5,00 zł 

Inne budynki 7,30 zł 

Od budowli 2% 

 

Grzesiak- nie ma wzrostu znaczącego, tylko w ramach inflacji, czy na pytania? 

Jurgowiak- nie ma zastrzeżeń 

Grzesiak- Skoro nie ma uwag to kto za pozytywną opinia?- wszyscy za. 

 

Podatki od środków transportowych: 

Czy są inne propozycje- Nie, kto za?- wszyscy. 

Opłata targowa 16 zł/1 stoisko 

Opłata miejscowa 1 zł od osoby 

Kto za?- Wszyscy za. 

 

opłata od posiadania psów- opłatę znieść 

Sułek- z czego pozyskamy środki na wyłapywanie psów i utrzymania ich? 

Wójt- system leży w gruzach, trzeba by było zacząć znakować psy, a to kosztuje. 

Grzesiak- sama nie mam psa ale będę głosowała za zniesieniem podatków od psów 

Kamyszek- dlaczego nie ma sołtys zbierać są psy. 

Są głosy za i przeciw. 

Kto za zniesieniem opłaty - 8 osób 



Kto przeciw - 2 osoby 

 

Wójt- sytuacja stwarza, że są psy bezpańskie, trzeba by duże pieniądze przeznaczyć na 

inwentaryzację psów.  

 

Komisję opuścił Szukała 

 

Podatek rolny i leśny: 

Podatek obniżyć do 54 zł/1q 

Wójt- podatek jest odwrotnie proporcjonalny do urodzaju. Niech się wypowiedzą 

rolnicy. 

Jurgowiak- Ceny zbóż były wysokie, przez to cena GUS jest wysoka; jednak nie jest 

ona adekwatna do przychodów i dlatego nie możemy iść na maksymalnych stawkach. 

Rolnictwo w tym roku u nas kuleje. 

Grzesiak- trzeba ustalić stawki, żeby można je wyegzekwować. 

Ziółek- uważam, że stawka 54 zł1q jest adekwatna do cen zboża. 

Jurgowiak- proponuję obniżyć podatek do 50 zł/1q. 

Sułek- to możemy obniżymy też stawki od działalność gospodarczej. 

Jurgowiak- w innych latach suszy była państwowa pomoc, a w tym roku jej nie ma, a 

trzeba spłacać kredyty. 

Grzesiak- ciężko jest wszystkim. 

Kto za 54 zł - 4 osoby 

Kto za 50 zł - 5 osób 

Kto się wstrzymał - 1 

 

Podatek leśny 

Propozycja- zostawić 



Kto za - wszyscy 

 

Deklaracje podatkowe: 

Kto za pozytywną opinią propozycji zmian - wszyscy 

 

Pkt 9 

Sułek- Policja jest finansowana z budżetu państwa 

Grzesiak- ja jestem przeciwko finansowania Policji 

Kto za udzieleniem - 0 

Kto przeciw - 7 

Kto się wstrzymał - 3 

 

Plan Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych: 

Danuta Chuda- według załącznika do protokołu 

 

Dyskusja: 

Sułek- brakuje w programie uzależnienień pozostałych pozostałych. U nas komisja 

Problemów Alkoholowych nie jest organizatorem, tylko dzieli pieniądze. Ile 

interwencji u osób uzależnionych i ich rodzin Komisja udzieliła pomocy. 

Danuta Chuda- zgłaszają się nowe osoby i komisja niektóre osoby prosi. 

Sułek- 1/5 budżetu rocznego zostały wydane na szkolenie. Wydajemy pieniądze, a 

może także by było wozić bliżej. 

Grzesiak- koszty są adekwatne do innych szkoleń. 

Chuda- Szkolenie jest za ok 650 zł od osoby 

Jurgowiak- Ile pieniędzy na co idzie? ( Pani Chuda wyjaśniła) 



Sułek- Grupa taneczna jest potrzebna, dlaczego tylko opiekunka grupy tanecznej jest 

opłacona, a nauczycielka w-f nie? Ile dzieci uczęszcza na zajęcia? 

Grzesiak- w tej grupie bierze udział ok 30 dzieci. 

Chuda- Jak będzie potrzeba, to mogę przestawić szersze dane 

Grzesiak- sprawozdawczość może być przedstawione na koniec roku. 

Sulek- jaki sposób komisja współpracuje z dziećmi z gimnazjum, ja chcę, żeby ten 

program był realny do spełnienia. 

Ziółek- Komisja jest taka, jaka jest; ale ona nie jest od leczenia ale od odciągania 

społeczeństwa od używania alkoholu i innych używek. 

Sułek- czy jest zarezerwowane na obozy dla dzieci 

Chuda- tak 

Grzesiak- z Psarskiego było zapotrzebowanie na 4 dzieci, z tego 1 dziecko sie 

zakwalifikowało. 

Sułek- zakończmy te dyskusje 

Jurgowiak- ja w tej sprawie się nie odzywam. 

Grzesiak- samo pojęcie profilaktyki jest bardzo grząskie. 

Sułek- mi chodzi tylko o to, żeby jak najwięcej dzieci korzystało z kolonii, jak 

nawięcej pieniędzy szło na profilaktykę, a jak najmniej na wydatki osobowe. Kto z 

państwa jest za pozytywną opinią tych propozycji. 

Kto za - 3 

Kto się wstrzymał - 5 

Wójt- przyjęcie linii kolejowej 

Ścieżka widokowa, punkty obserwacyjne itp 

Sułek- ja bym w to wszedł, na linii od Kikowa do Sierakowa jest 14 wiaduktów 

murowanych. Trzeba to wykorzystać turystycznie. 

Grzesiak- możemy uchwałę intencyjną podjąć. 

Kto za wyrażeniem pozytywnej opinii - 7 

Wstrzymał się - 1 



 

Zmiany do budżetu: 

Według projektu uchwały 

Kto zmianami - wszyscy 

Wolne głosy - Nie ma 

 

Zakończenie 16
05

 

 

 

 

 

Protokołował 

 

Zbigniew Majchrzak                                                                       

 

     Przewodnicząca Komisji 

 

         Grażyna Grzesiak 


